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PH-12984/2012. 

 

Jegyzőkönyv 

 

 

 

Készült: Heves Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. július 27-én (pénteken) 

9.00 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről. 

 

Az ülés helye: Heves Városháza 204-es terme 

 

Jelen vannak: Kis Tamás, Kozma Tamás, Deli Miklós képviselők 

Csáki Zsigmond polgármester 

Balázs Ferenc alpolgármester 

dr. Nagy Sándor Pénzügyi Bizottság elnöke 

Sárándi István Városfejlesztési Bizottság elnöke 

Török János Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság elnöke 

Vona László Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

dr. Balázs Éva irodavezető 

Ecsegi Gábor, Domján Róbert csoportvezető 

Hallai Ferenc humánpolitikai és szervezési ügyintéző 

dr. Zemlényiné Bíró Judit intézményi referens 

Kozmáné Derda Edit pályázati referens 

Ungváriné Fenyves Beáta külsős bizottsági tag  

dr. Gortva János külsős bizottsági tag 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

Együd László Eötvös József Középiskola, Szakiskola és Kollégium igazgatója 

Verebélyi Zoltán HVNOI Hevesi József Általános Tagiskola igazgatója 

dr. Újhelyi János Tiszáninneni Református Egyházkerület iskolaügyi tanácsosa 

Pocsai Zsuzsanna Benedek Elek Általános Iskola és Szakiskola igazgatója 

 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselő-testület ülésén jelenlévő 

képviselők száma 9 fő, Krusper Éva képviselő és Szedlák Szabolcs képviselő jelezte 

távolmaradását, igazoltan hiányoznak. Beszámolt arról, hogy Török János bizottsági elnök a 

hivatal épületben tartózkodik és az ülés 2. napirendjével kapcsolatos iratok módosításán 

dolgozik. Az ülés határozatképes. 

 

Elmondta, hogy a napirendi pontok elfogadását követően a napirendek sorrendjére javaslatot 

kíván tenni. Beszámolt arról, hogy két önkormányzati ingatlannal kapcsolatosan érkezett az a 

kérés, hogy az önkormányzat bízzon meg saját értékbecslőt. Elmondta, hogy az ülés kezdete 

előtt az önkormányzat által felkért értékbecslő bizonylata kiosztásra került. 
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Napirend: 

 

 NAPIRENDI   JAVASLAT BETERJESZTŐ 

1) Indítvány „az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben 

lévő önkormányzatok támogatásáról” szóló miniszteri 

döntés tárgyában 

HATÁROZAT- EGYSZERŰ TÖBBSÉG 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

2) Indítvány az Eötvös József Középiskola fenntartóváltása 

kapcsán készült szerződések, megállapodások 

jóváhagyására 

HATÁROZAT- MINŐSÍTETT TÖBBSÉG 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

3) Indítvány a HVNOI Hevesi József Általános Tagiskola 

telephelyként működő, volt Kempelen Farkas Általános 

Tagiskola épületének átadására 

HATÁROZAT- MINŐSÍTETT TÖBBSÉG 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

4) Indítvány az „Egészségre nevelő és szemléletformáló 

életmódprogramok a leghátrányosabb helyzetű 

kistérségekben” című TÁMOP-6.1.2/LHH/11/B pályázat 

benyújtásához elvi hozzájárulás tárgyában 

HATÁROZAT- EGYSZERŰ TÖBBSÉG 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

5) Indítvány a Heves, Szerelem A. út 3. sz. alatti ingatlan 

(787 hrsz-ú) vásárlásához kapcsolódó 

szándéknyilatkozat aláírása tárgyában 

HATÁROZAT- MINŐSÍTETT TÖBBSÉG 

Sárándi István 

bizottsági elnök 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzanak a napirendek elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal – egyhangúan - elfogadta a napirendi javaslatot. 

 

Javasolta, hogy a Képviselő-testület a napirendi pontokat a következő sorrendbe tárgyalja 

meg: 1, 4, 5. 3. napirendi pontok kövessék egymást. A 3. napirendi pont tárgyalását követően 

szünetet rendelne el, mely során a Képviselő-testülettel ismertetné a Török János bizottsági 

elnök által készített anyagot, és ezt követően kerülne sor a 2. napirendi pont tárgyalására.  
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Napirendek tárgyalása 

 

 

1. Indítvány önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok támogatásáról 

szóló miniszteri döntés tárgyában 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

 

Kérdések 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Érdeklődött, hogy a Képviselő-testület megkaphatja-e a miniszter támogatói levelét 

elektronikus formában. 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Természetesen a Képviselő-testület rendelkezésére bocsátják a támogató levelet elektronikus 

formában. Megjegyezte, hogy az indítvány szövege Tállai András önkormányzati államtitkár 

leveléből került átemelésre. 

Elmondta, hogy miden vagyont érintő kérdést meg kell tárgyalnia az adósságrendezési 

bizottságnak még mielőtt az indítvány a Képviselő-testület elé kerülne, ennek megfelelően ezt 

a napirendi pontot is megtárgyalta az adósságrendezési bizottság. Az indítvány mellé 

csatolásra került az adósságrendezési bizottság határozata. 

 

 

Hozzászólások 

 

 

dr. Nagy Sándor Pénzügyi Bizottság elnöke  

 

A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az indítványt és egyhangúan támogatja a határozati 

javaslatot az adósságrendezési bizottság kiegészítésével, mely szerint a támogatás 

igénybevételének célja a Magyarországi Volksbank Zrt. részére történő átutalás, mely nem 

jelenti azt, hogy az önkormányzat az átütemezés lehetőségével élni kíván.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A Pénzügyi Bizottság javaslatát befogadja, ennek megfelelően a határozat két pontból fog 

állni. Kérte, hogy a határozat szövege módosuljon úgy, hogy „a Magyarországi Volksbank 

Zrt. felé fennálló, lejárt tartozás rendezésére fordítják.” 

 

 

Kis Tamás képviselő  

 

Hangsúlyozta, hogy a Képviselő-testület döntése nemcsak a 125 millió forintos támogatást 

érinti, hanem a kötvény átütemezést is, mely véleménye szerint ez a döntés 1,8-1,9 milliárd 

forintos döntésnek felel meg. 
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 Abban az esetben, ha a Képviselő-testület elfogadja a határozati javaslatot, akkor az államtól 

megkapja a 125 millió forintos támogatást, ezt követően a Magyarországi Volksbank Zrt.-nek 

már nem lesz követelése az önkormányzat felé. A bank nem fog beállni a követelők sorába, 

ennek megfelelően az önkormányzat előtt két lehetősége lesz, vagy szabályszerűen törleszti a 

kötvényt, amely becslései szerint az önkormányzatnak évi 80-90 millió forintos kiadást fog 

jelenteni. Megjegyezte, hogy ekkora kiadás nem építhető be a válságköltségvetésbe. 

Hangsúlyozta, hogy amennyiben a Képviselő-testület ezt a lehetőséget választja, az az 

önkormányzat intézményrendszerének leépítésével fog járni. A másik lehetőség a kötvény 

átütemezése, ebben az esetben a bank három év múlva fog jelentkezni az önkormányzatnál a 

megemelt tartozásért, véleménye szerint ez újra az önkormányzat csődjével járna. 

 

 Amennyiben nem fogadja el a Képviselő-testület a határozati javaslatot, úgy a bank előtt két 

lehetőség áll fenn, vagy beáll a követelők sorába, vagy két év múlva jelentkezik a tartozásért. 

Ha a bank beáll a követelők sorába, akkor vagy megegyezést köt az önkormányzattal, vagy 

amennyiben nem sikerül megegyezést kötni, úgy vagyonfelosztásra kerül sor. Ha a bank úgy 

dönt, hogy nem jelenti be igényét, akkor a bank két év múlva fog jelentkezni a tartozás 

rendezése miatt, de ekkor már az önkormányzat nem tudja miből kielégíteni a tartozást. 

Véleménye szerint nem kellene elfogadni a 125 millió forintos támogatást. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

A 125 millió forint átutalásával kapcsolatban nincs aggálya. Megkérdezte, hogy van-e arra 

lehetőség, hogy a Magyarországi Volksbank Zrt. hosszú távú hitel megállapodással 

finanszírozni a várost. Megkérdezte, hogy a tárgyalásokon erről esett-e szó. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Amikor a Cégközlönyben megjelent az, hogy Heves városa adósságrendezési eljárás alá 

került, ezzel egyidejűleg az önkormányzat valamennyi tartozása lejárttá vált. 

 

 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

 

Elmondta azzal, hogy az adósságrendezési eljárás megindult, az önkormányzat összes 

tartozása lejárt tartozássá vált. A hitelező 60 napon belül jelentheti be követelését, 

amennyiben ezt nem teszik meg, úgy igényét az adósságrendezési eljárás jogerős befejezését 

követő két évig nem érvényesítheti, erre az időszakra kamatot nem számolhat fel. 

 

 A bankok a kötvénykibocsátással kerülték ki a hitelfelvételi korlátot, amely jól kitalált 

konstrukció, azonban nem számoltak a válság hatásával. Megjegyezte, hogy az állam célhoz 

kötötten, kifejezetten a kötvényterhek csökkentésére nyújt támogatást. Tállai András 

önkormányzati államtitkár leveléből kiderült, hogy az állam a támogatás vissza nem térítendő 

támogatássá történő minősítését a reorganizációs tervtől teszi függővé.  

 

Megjegyezte, hogy az eddigi gyakorlat során a bankok bejelentették a teljes 

kötvénykibocsátásból származó követelések teljes összegét. Hangsúlyozta, hogy az átütemezés 

egy lehetőség, amelyet nem köteles az önkormányzat elfogadni. Az önkormányzat a 
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megegyezés során kérheti a tartozás elengedését vagy átütemezését, vagy mind a kettőt. 

Jelenleg a Képviselő-testületnek a támogatás igénybevételéről kellene döntenie. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy eddigi gyakorlat szerint a bankok bejelentik az igényt. Egy éve már a 

Képviselő-testület beszélt az adósságrendezési eljárás megindításáról, de akkor még a 

Képviselő testület nem volt felkészülve az eljárásra. Később, arról kellett döntenie a 

testületnek, hogy az önkormányzat az OTP Bank Nyrt-nek ingatlan fedezetet, vagy készpénzt 

adjon, ekkor véleménye szerint Kis Tamás képviselő rossz javaslatot tett, mely szerint 

készpénzt adjon az önkormányzat a bank részére. Szerencsére a többség az ingatlan fedezet 

mellett döntött. Ha a testület a készpénz átutalását választotta volna, akkor már a döntés 

másnapján megindíthatták volna az adósságrendezési eljárást.  

Hangsúlyozta, hogy a Képviselő-testület az átütemezésről egy másik alkalommal fog döntést 

hozni. 

 

Véleménye szerint az adósságrendezési eljárás során a három bank három ellentétes érdeket 

fog megjeleníteni. Elmondta, hogy jó volna az OTP Bank Nyrt. folyószámla vezetetésének 

terhétől megszabadulni és a Magyarországi Volksbank Zrt.-t bevonni a város 

működőképességének fenntartására. Megjegyezte, hogy a Magyarországi Volksbank Zrt. bank 

elvi nyilatkozatot tett, mely értelmében, amennyiben az önkormányzat a lejárt tartozások 

kiegyenlítésében közreműködik, úgy megvizsgálja a folyószámla vezetés lehetőségét, illetve a 

város működőképességének biztosítását. A Magyar Takarékszövetkezeti Bank esetében egyedi 

eljárásra kerül sor. A bank tulajdonosi körében történő változások azt eredményezik, hogy 

nem a bank jelenlegi vezetésével tud megállapodni az önkormányzat, hanem a magyar 

állammal.  

 

Elmondta, hogy az önkormányzat a Magyarországi Volksbank Zrt.-vel folytatott tárgyalásokat 

arról, hogy az adósságrendezési eljárás után a város működését, hogy lehetne biztosítani. 

Megjegyezte, hogy az állam a támogatás vissza nem térítendő támogatássá minősítését a 

reorganizációs tervtől tette függővé, ha az önkormányzat megteszi a szükséges lépéseket, 

akkor a támogatást vissza nem térítendő támogatássá fogják minősíteni. 

 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Ha a 125 millió forintot elfogadja az önkormányzat, azonban nem járul hozzá az 

átütemezéshez, akkor félő, hogy az állam visszakéri a 125 millió forintot. Az állam részéről a 

támogatás nem az önkormányzat érdekét szolgálja, hanem a Magyarországi Volksbank Zrt. 

érdekét. Amennyiben a Képviselő-testület az átütemezés mellett dönt, fenntartja véleményét, 

mely szerint az önkormányzat nem tudja a jövőben megfizetni tartozását.   A másik lehetőség, 

hogy nem fogadja el az önkormányzat a támogatást és a bank a teljes lejárt követelését jelenti 

be igényeként, véleménye szerint ezzel a lehetőséggel járna az önkormányzat a legjobban. 

 

 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

 

A Magyarországi Volksbank Zrt. a legnagyobb hitelező, vagyis nélküle nincs egyezség. Ha 

nem jön létre az önkormányzat és a hitelezők között egyezség, akkor vagyonfelosztásra kerül 
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sor, ebben az esetben az önkormányzat megfosztja magát attól, hogy a jövőben fejlesztéseket 

és pályázatokat valósítson meg. A vagyonfelosztást nem preferálja, személy szerint javasolja, 

hogy az önkormányzat vegye igénybe a 125 millió forintos támogatást, azzal a kiegészítéssel, 

hogy nem kötelezi el magát az átütemezést illetően. 

 

 

Ungváriné Fenyves Beáta külsős bizottsági tag 

 

Elmondta, hogy az önkormányzat forgalomképes vagyona jóval kevesebb, mint az 

önkormányzat tartozása. Véleménye szerint elkerülhetetlen a vagyonfelosztás. 

 

 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondok 

 

Ha vagyonfelosztásra kerülne sor, akkor elsőnek a bankokat elégítenék ki, mivel zálogjoggal 

biztosított követelésük van, ebben az esetben a hevesi vállalkozók lesznek azok, akik nem 

jutnak hozzá a pénzükhöz. Elmondta, hogy már jelentkeztek hozzá azok a vállalkozók, akik az 

európai uniós projektek kapcsán bocsátottak ki számlákat, hogy követelésüket elégítsék ki.  

Amennyiben az önkormányzat meg tudna állapodni a bankokkal átütemezésben és 

elengedésben, úgy nyílik lehetőség arra, hogy a kisebb hitelezők is a pénzükhöz jussanak. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy a határozati javaslat két pontból fog állni. Az első pont lesz a már kiküldött 

határozati javaslat, a második pontba pedig a Pénzügyi Bizottság módosító javaslata fog 

kerülni, azzal a kiegészítéssel, hogy „ a Magyarországi Volksbank Zrt. felé fennálló lejárt 

tartozás rendezésére fordításáról.” 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzon a Pénzügyi Bizottság módosító javaslatával és az 

általa elhangzott  módosító javaslattal kiegészült határozati javaslatról. 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 8 igen és 1 nem szavazattal a következő 

határozatot hozta: 

 

 

105/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete igénybe 

veszi a BMÖGF/87-9/2012 számú belügyminisztériumi 

tájékoztató levél alapján és az abban foglalt 

feltételekkel nyújtott 125 000 000 Ft, azaz 

Egyszázhuszonötmillió forint visszatérítendő 

támogatást, és rendelkezik annak a Magyar 

Államkincstár számlájáról a Magyarországi Volksbank 

Zrt számlájára történő közvetlen átutalásáról és a 

Magyarországi Volksbank Zrt. felé fennálló, lejárt 

tartozás rendezésére fordításáról. 
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A támogatás igénybevételének célja a kötvénykibocsátó 

bank részére történő átutalás, mely nem jelenti azt, 

hogy az önkormányzat az átütemezés lehetőségével élni 

kíván.  

Felelős: Adósságrendezési Bizottság 

Határidő: haladéktalanul, jelentéstétel 2012. 

szeptember 14-i testületi ülés 

 

 

 

 

4. napirendi pont: Indítvány az „Egészségre nevelő és szemléletformáló életmódprogramok 

a leghátrányosabb helyzetű kistérségekben” című TÁMOP pályázat benyújtásához elvi 

hozzájárulás tárgyában 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérdések nem hangzottak el. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Az indítványba az olvasható, hogy 2012. július 20-án került benyújtásra a pályázat, azonban 

a 2012. július 20-i rendkívüli ülés alkalmával nem esett szó a pályázat benyújtásáról. A 

mellékelt jegyzőkönyvek szerint 2012. július 23-án vissza is vonták a pályázat benyújtását. 

Megkérdezte, hogy a pályázat előkészítése mennyibe került az önkormányzatnak. Véleménye 

szerint, amennyiben a pályázat benyújtását az önkormányzat átengedné az Agria Ügyelet Kft.-

nek, úgy az önkormányzat számára a pályázattal kapcsolatos költségeket meg kell térítenie. 

Elmondta, hogy a Heves Megyei Önkormányzat adósságrendezési eljárása alatt több 100%-

os támogatottságú TÁMOP-os pályázatot nyújtottak be. Nem érti, hogyha a Heves Megyei 

Önkormányzat adósságrendezési eljárása nem okozott problémát a pályázatokkal 

kapcsolatban, akkor Heves város adósságrendezési eljárása, hogy érinthetné negatívan a 

pályázatot. Nem tartja megalapozatlannak az indítványt. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Megjegyezte, hogy a pályázattal kapcsolatos anyag nem 2012. július 20-án készült el, a 

pályázat beadásáról már korábban született testületi döntés. Elmondta, hogy a pályázattal 

kapcsolatban az önkormányzatnak kiadása nem volt. A közreműködő szervezet hívta fel az 

önkormányzat figyelmét, hogy az adósságrendezési eljárás megindítását követően az 

üzemeltetőt előrébb rangsorolták, mint az önkormányzatot, így szerencsésebb lenne, ha a 

pályázatot az üzemeltető adná be. 

 

 

Török János bizottsági elnök 9.40 órakor megérkezett az ülésre, a rendkívüli ülésen jelenlévő 

képviselők száma 10 fő. Az ülés határozatképes. 
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Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Nem látja az Agria Ügyelet Kft. pályázat benyújtására irányuló szándéknyilatkozatát.  Nem 

tudja támogatni az indítványt, mivel véleménye szerint az indítvány adatai pontatlanok és az 

indítvány hiányos. 

 

 

Kozmáné Derda Edit pályázati referens 

 

A pályázat kiírását folyamatosan módosították. A pályázat benyújtását illetően a 

közreműködő szervezet egy rangsort állított fel, a módosítás előtt az önkormányzat a 3. helyen 

állt, a pályázati kiírásban ekkor még az szerepelt, hogy csak nonprofit szervezetek adhatják be 

a pályázatot. A kiírás módosítását követően már gazdasági társaságok, szakrendelők 

pályázhattak, akik helyi telephellyel rendelkeznek. A módosítás hatására a sorrend változott a 

4. helyre az Agria Ügyelet Kft, 5. helyre Heves Város Önkormányzata került. Állásfoglalást 

kértek az ESZA-tól a pályázat benyújtását illetően. A pályázat benyújtását követően érkezett 

meg az önkormányzathoz az állásfoglalás, mely szerint „a pályázatot a Járóbeteg Szakellátó 

Központ adhatja be.” Ennek a hatására született az indítvány.  

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Kozmáné Derda Edit pályázati referens hozzászólásából arra következtet, hogy nincs 

törvényes akadálya annak, hogy az önkormányzat nyújtsa be a pályázatot. Megkérdezte, hogy 

milyen rangsorról beszélt hozzászólásában. Javasolta, hogy ne vonja vissza a korábbi 

határozatát a testület, azaz az önkormányzat nyújtsa be a pályázatot. 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Kozmáné Derda Edit pályázati referens hozzászólásában elhangzott, hogy a pályázattal 

kapcsolatosan már történtek előkészítő munkák. Az előkészítő munkák költséggel járnak, ezek 

szerint mégis csak volt az önkormányzatnak ráfordítása a pályázatot illetően. Hiányolja az 

ESZA állásfoglalását, nem érti, hogy miért nem képezi az indítvány mellékletét. Véleménye 

szerint az anyag nincs megfelelően előkészítve és emiatt nem tudja támogatni. 

 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Ha jól érti, akkor a szakrendelő, vagy valaki más is pályázott, aki a rangsorban az 

önkormányzat előtt foglal helyet? 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Volt egy pályázati kiírás, a rangsor alapján készítették el az indítványt, a pályázat 

benyújtásáról a Képviselő-testület hozott egy döntést. A pályázati anyag benyújtását követően 

a pályázati kiírást módosították. Az önkormányzat állásfoglalást kért az ESZA-tól arról, hogy 

az önkormányzatnak lenne érdemesebb beadni a pályázatot, vagy a rangsorban őt megelőző 

szervezetnek, az Agria Ügyelet Kft.-nek. 2012. július 12-én adósságrendezési eljárást alá 

került Heves városa, az erről szóló értesítést megküldték a pályázatban közreműködő 
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szervezetnek is. Az ESZA állásfoglalása szerint a pályázatot az Agria Ügyelet Kft.-nek kellene 

benyújtani. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Megkérdezte Szabó Sándor címzetes főjegyzőtől, hogy ha a napirend vitájában nem kíván 

tovább részt venni, akkor elegendő kijelentkeznie a szavazógépről, vagy távoznia kell az 

ülésről. 

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

Elmondta, hogy a szavazógéppel történő szavazáskor a szavazógépen bejelentkezett 

képviselők számítanak az ülésen jelenlévőnek. 

 

 

Ungváriné Fenyves Beáta külsős bizottsági tag 

 

A pályázat beadási határidejéről érdeklődött. 

 

 

Kozmáné Derda Edit pályázati referens 

 

Jelenlegi állás szerint a pályázat beadási határideje 2012. július 31, de az utóbbi időben a 

pályázati kiírást többször módosították, így előfordulhat, hogy a beadási határidő előtt az 

időponton is történik módosítás. 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzon a határozati javaslatról. 

 

A szavazás eredményeként a Képviselő-testület 6 igen szavazattal támogatta a javaslatot, a 

szavazás pillanatában a jelenlévő képviselők száma 6 fő volt, a többi képviselő kijelentkezett. 

Érvényes döntés nem született, szavazáskor a testület nem volt határozatképes. 

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

Nem született érvényes testületi döntés, mivel az ülésen a Képviselő-testület nem volt 

határozatképes számban jelen. Amikor kijelentkezett a jelenlévő képviselők közül 4 képviselő, 

akkor az ülés határozatlanképtelenné vált. SZMSZ szerint Csáki Zsigmond polgármesternek 

lehetősége van szünetet elrendelni, azért, hogy az ülés határozatképessé váljon. A szavazás 

meg sem történt, hiszen a szavazás előtt az ülés határozatlanképtelenné vált. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Szünetet rendelt el. 

 



338 

 

 

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 
 

Az SZMSZ 37.§ (2) bekezdése szerint, ha a Képviselő-testület ülése az ülés folyamán válik 

határozatlanképtelenné, úgy az ülésvezető maximum 30 percre az ülést felfüggesztheti. 

Határozatképessé válás esetén az ülést tovább kell folytatni. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Megállapította a bejelentkezések alapján, hogy az ülés határozatképes, a jelenlévő képviselők 

száma 10 fő. 

 

 

 

5. napirendi pont: Indítvány Heves, Szerelem Alfréd út 3. szám alatti (787 hrsz) 

megvásárlásához kapcsolódó szándéknyilatkozat aláírása tárgyában 

 

Beterjesztő: Sárándi István bizottsági elnök 

 

A beterjesztőnek nincs szóbeli kiegészítése. 

 

 

Kérdések 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Döntéshozatalt mennyiben módosítaná egy másik cég ugyanilyen tartalmú megkeresése és 

szándéknyilatkozat kérése, amely cég 8.150.000 forintért ugyan ebbe a pályázatban indulna. 

 

 

Sárándi István bizottsági elnök 

 

Egy ilyen típusú megkeresés érkezett az önkormányzathoz.  

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Elmondta, hogy valószínűleg, ha az ingatlant meghirdette volna az önkormányzat, akkor több 

ajánlattevő lenne. Megjegyezte, hogy nem képezi az indítvány mellékletét a BHB 2000 Kft. cég 

kivonata. A szándéknyilatkozat köti az önkormányzatot, abban az esetben is, ha a pályázat 

elbírálásra nem kerül sor, így esetleg ha időközben az egyik hitelező érdeklődne az ingatlan 

iránt, az önkormányzat nem tud semmilyen lépést sem tenni. Elfogadhatatlannak tartja az 

indítványt, véleménye szerint az indítvány előkészítetlen és megalapozatlan. Felhívta a 

Képviselő-testület figyelmét arra, hogy az indítvány indoklási részében a 20/2004. (VI.4.) 

önkormányzati rendelet (6) bekezdésére van csak utalás, pedig a 20/2004. (VI.4.) rendelet (7) 

bekezdése is szabályozza a lakó ingatlanok elidegenítését. Véleménye szerint a Képviselő-

testületnek tartania kellene magát előző döntéséhez, mely szerint az ingatlanokat meg kell 
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hirdetni, legalább 1 hónapos időtartamra, majd versenytárgyalást kell lefolytatni. 

Hangsúlyozta, hogy nem tudja támogatni az indítványt. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Támogatja az indítványt, mivel a vagyonértékesítésből származó bevételre rendkívül nagy 

szüksége van az önkormányzatnak. Amennyiben ingatlan értékesítésre kerülne sor, az abból 

származó bevétel egy elkülönített számlára kerülne. Az ingatlan értékesítésből befolyó 

összegből finanszírozhatóvá válna az önkormányzat működése. Jelezte, hogy a hivatali 

konyha működése veszélybe került a forráshiány miatt. „Az adósságrendezési bizottság az 

2012. július 23-i ülésén az ügyvezető kérelmét támogatta, javasolta, hogy az önkormányzat 

saját értékbecslője által meghatározott vételi áron értékesítse az ingatlant, az így befolyt 

összeget elkülönített számlán tartsa.” Az értékbecslés megtörtént, az erről szóló bizonylat az 

ülés előtt kiosztásra került. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Az adósságrendezési bizottság azt javasolta, hogy értékesítse az önkormányzat az ingatlant. 

Véleménye szerint ellentét van a határozati javaslat és a feltételes szándéknyilatkozat között. 

Nem érti, hogyha annyira nagy szüksége van az önkormányzatnak az ingatlan eladásból 

származó bevételre, akkor az önkormányzat miért nem kísérli meg az ingatlant magasabb 

vételi áron értékesíteni. Megjegyezte, hogy az ingatlan értékesítésből származó bevételt a 

hitelezői igények kielégítésére kell fordítani, vagyis ez az összeg nem fordítható az 

önkormányzat működésének finanszírozására. 

 

 

Pálné dr. Német Valéria pénzügyi gondnok 

 

A helyi forgalomképes ingatlanok iránti keresletet és a képviselő-testület korábbi döntéseit 

nem ismeri. Már az adósságrendezési bizottság ülésén felhívta a figyelmet arra, hogy az 

ingatlanok értékesítése során az önkormányzat hatályos rendeleteit be kell tartani. Elmondta, 

hogy a MAG Zrt. szakértője már felértékelte az ingatlant, azonban ragaszkodott ahhoz, hogy 

az önkormányzat is bízzon meg egy szakértőt, aki egy kontroll véleményét ad az ingatlan 

értékbecsléséről. Megjegyezte, hogy az ingatlan értékesítésből származó összegnek egy 

elkülönített számlára kell érkeznie. Ezt az összeget az önkormányzat nem fordíthatja működési 

költségek fedezetére, kizárólag a hitelezői igények kielégítését szolgálhatja az ingatlan 

értékesítésből származó összeg. Javasolta, hogy az önkormányzat határozzon meg egy 

időtartamot, amíg a szándéknyilatkozatához kötve lesz. Véleménye szerint az egyezségi 

javaslat határidejéig, azaz 180 napig kösse magát az önkormányzat szándéknyilatkozatához.  

 

 

Sárándi István bizottsági elnök 

 

Visszautasítja azt, hogy az indítvány előkészítetlen lenne, hiszen még a pályázati feltételeknek 

is utána nézett a Városfejlesztési Bizottság. Elfogadhatónak tartja azt, hogy az egyezségi 

javaslat határidejéig, azaz 180 napig kösse magát az önkormányzat a szándéknyilatkozatához. 

Megjegyezte, hogy örülne annak, ha más is érdeklődne az ingatlan iránt. Javasolta, hogy a 

határozati javaslat egészüljön ki „az ingatlanra vonatkozóan 180 napos fenntartási idővel”. 
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Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

Az indítvány kapcsán a központi jogszabályokon kívül áttekintette a 20/2004. (VI.4.) 

önkormányzati rendeletet, vagyis a vagyonrendeletet, amelynek (5) bekezdése szerint az 

önkormányzat tulajdonában lévő lakások elidegenítésére külön önkormányzati rendeletben 

leírt szabályokat kell alkalmazni. Megnézte továbbá a 18/2001. (XII.7) önkormányzati 

rendeletet, a lakásrendeletet is. Az indítvány mindkét rendelettel szinkronba van. Megjegyezte, 

hogy az ingatlan jelenleg nem szociális bérlakásként nyilvántartott ingatlan, így ezzel 

kapcsolatosan még a Képviselő-testületnek döntést kell hoznia. Az ingatlan értékbecslése 

megtörtént, az erről szóló bizonylat az ülés előtt kiosztásra került. Megjegyezte, hogy a 

lakásrendelet módosítására is szükség lesz. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Pálné dr. Német Valéria pénzügyi gondnok javaslatát elfogadhatónak tartja, mely szerint 

valamilyen határnapot jelöljenek meg, mely időpontig az önkormányzat kötve lesz 

szándéknyilatkozatához. Nem tudja azonban azt elfogadni, hogy az ingatlant nem hirdette 

meg az önkormányzat. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Elnézést kért, amiért rosszul értelmezte az elkülönített számlára befolyó összeg felhasználását. 

 

 

Kis Tamás képviselő 

 

A nyílt licit híve, azonban erre az ingatlanra két értékbecslő is ugyanazt az árat jelölte meg. 

Amennyiben a jelentkező megadja az értékbecslők által meghatározott árat az ingatlanért, 

úgy azt szerinte el kell fogadni. Az ingatlan eladás mellett szól továbbá a munkahelyteremtés 

is. Megjegyezte, hogyha más is jelentkezne az ingatlanra és az magasabb vételi árat kínálna, 

akkor a testület azt az ajánlatot fogadná el. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok folyamatosan a „közös mércére” hivatkozik. Ezen az alapon az 

önkormányzat meghirdethette volna az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és 

Kollégiummal, vagy a Kempelen Farkas Iskolával kapcsolatos üzemeltetést is. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Véleménye szerint a két dolog nagymértékben különbözik. A Heves, Szerelem út 3. sz. alatti 

ingatlan esetében egy vállalkozó üzleti célra kívánja felhasználni az ingatlant. Az Eötvös 

József Középiskola, Szakiskola és Kollégium és a Kempelen Farkas Iskola pedig intézmény, 

ráadásul a Kempelen Farkas Iskolánál állami szerepvállaló lép be, vélemény szerint ezzel 

nincs probléma. Az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és Kollégium esetében pedig csak 

fenntartóváltás történik. 
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Csáki Zsigmond polgármester 

 

Az adósságrendezési bizottság kérte Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnoktól, hogy az 

önkormányzat valamennyi ingatlanát értékeltesse fel. Elmondta, hogy az óvoda és a Heves, 

Szerelem út 3. sz. alatti ingatlan sürgősségi felértékelését a pályázati határidők indokolták. 

 

 

Sárándi István bizottsági elnök 

 

Bízik benne, hogy Sveiczer Sándor tanácsnok, aki munkahelyteremtéssel van megbízva, 

támogatni fogja az indítványt, mivel az ingatlan egy TÁMOP-os munkahelyteremtő 

pályázathoz szükséges. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Véleménye szerint mindenre lehet indokot találni. Ennek az üzleti körnek, már érkezett erre az 

ingatlanra ajánlata, igaz az akkori ajánlat a jelenlegi ajánlatnak csak a harmada volt. 

Tartózkodni fog a szavazás során. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzon a Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

javaslatával kiegészült határozati javaslatról, mely szerint javasolta, hogy az önkormányzat 

határozzon meg egy időtartamot, amíg a szándéknyilatkozatához kötve lesz. Véleménye szerint 

az egyezségi javaslat határidejéig kösse magát az önkormányzat a szándéknyilatkozatához. Az 

ingatlan eladásából származó bevételt az önkormányzat elkülönített számlán kívánja tartani. 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 8 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett - 1 fő 

nem vett részt a szavazásban - a következő határozatot hozta: 

 

106/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

megtárgyalta a Heves, Szerelem Alfréd u. 3. szám alatti 

ingatlan BHB 2000 Kft. által történő megvásárlásához 

kapcsolódó szándéknyilatkozat aláírása tárgyában 

benyújtott indítványt és a következő határozatot hozta: 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete kiadja a 

beérkezett kérelem alapján a BHB 2000 Kft. részére 

szóló, a GOP-2011.2.1.1/M pályázati kiírásnak 

megfelelő feltételes szándéknyilatkozatot a Heves, 

Szerelem Alfréd u. 3. szám alatti (787 hrsz.) ingatlanra 

vonatkozóan az alábbi feltételekkel: 

a) az ingatlan értékesítése az önkormányzat saját 

értékbecslője által meghatározott vételi áron történhet 
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b) az ingatlan eladásából származó bevételt az 

önkormányzat elkülönített számláján kell tartani 

c) a szándéknyilatkozatot a Képviselő-testület az 

adósságrendezési eljárásban az egyezségi javaslat 

elkészítésének határidejéig tartja fenn. 

Felelős: Sárándi István Városfejlesztési Bizottság 

Elnöke 

Határidő: nyilatkozat kiadása 2012. július 31. 

                jelentéstétel 2012. szeptember 14-i testületi 

ülés  

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

Jelezte, hogy a 4. napirend lezárása nem történt meg, mert időközben az ülés 

határozatképtelenné vált. Az SZMSZ 37. § (2) bekezdése szerint „az ülésvezető elnök az ülést 

felfüggesztheti. Határozatképessé válás esetén az ülést tovább kell folytatni.” Értelmezése 

szerint, úgy kell folytatni az ülést, mintha nem történt volna meg a szavazás, nem történt volna 

meg a kijelentkezés. Kérte Csáki Zsigmond polgármestert, hogy folytassa a napirend 

tárgyalását, szavazással zárja le a napirendet. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A vitát a félbe maradt napirenddel kapcsolatosan a testület lefolytatta. Ha jól érti, akkor egy 

szavazással lezárható a félbe maradt napirendi pont?  

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

A Képviselő-testület a szavazás előtt lett határozatképtelen, értelmezése szerint a határozati 

javaslatot kell feltenni szavazásra és ezzel a napirendi pont lezárására sor kerül. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzon a 4. napirendi pont határozati javaslatáról.  

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazattal - 2 fő nem vett 

részt a szavazásban - a következő határozatot hozta: 

 

 

107/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 

„Egészségre nevelő és szemléletformáló 

életmódprogramok a leghátrányosabb helyzetű 

kistérségekben” című TÁMOP-6.1.2/LHH/11/B 
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kódszámú kiírásra benyújtott pályázatát visszavonja, az 

ezzel járó támogatásról lemond. 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 

„Egészségre nevelő és szemléletformáló 

életmódprogramok a leghátrányosabb helyzetű 

kistérségekben” című TÁMOP-6.1.2/LHH/11/B 

kódszámú pályázat Agria Ügyelet Kft. – mint a Városi 

Szakorvosi Rendelőintézet vagyongazdálkodó szerve – 

benyújtásához elvi hozzájárulását adja azzal, hogy az 

együttműködés az önkormányzat számára pénzügyi 

kötelezettségvállalást nem jelent. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. július 31. 

 

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 
 

Van érvényes döntés. 9 fő volt bejelentkezve a szavazáskor ennek megfelelően alakult a 

szavazás. 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Megismételte, hogy a 4. napirendi pont lezárásakor 9 képviselő vett részt a szavazásban, a 

szavazati arányok a következőképpen alakultak 6 igen és 1 nem szavazat érkezett és 2 fő nem 

vett részt a szavazásban. 

 

 

 

3. napirendi pont: HVNOI Hevesi József Általános Tagiskola telephelyként működő volt 

Kempelen Farkas Tagiskola épületének átadására 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérdések nem hangzottak el. 

 

 

Hozzászólások 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Az együttes ülésen két bizottság volt határozatképes. Az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság 

megtárgyalta az indítványt és 4 fővel támogatja a kiegészült határozati javaslatot. 
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dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az indítványt és a határozati javaslatot két további ponttal 

javasolja kiegészíteni. „ Az épület felújításával, fejlesztésével összefüggő teendőket a felek a 

megállapodás külön mellékletében rögzítsék. A felek a jelen megállapodás felülvizsgálatát 

szükség szerint, de 2015. évben feltétlenül végezzék el.” A Pénzügyi Bizottság a kiegészítést 

egyhangúan támogatja. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság és a Pénzügyi Bizottság javaslatait befogadta. 

 

 

dr. Zemlényiné Bíró Judit intézményi referens 

 

Az adósságrendezési bizottság javasolja azt, hogy a Megállapodás tervezet 12. pontját 

módosítsák úgy, hogy: „A 2012. szeptember 1.-től kezdődően a II/7 pontban foglalt időtartam 

elteltéig az ingatlan fenntartásával kapcsolatos közüzemi terheket az ingatlanban működő 

közoktatási intézmények jelen Megállapodás 1. számú mellékletében meghatározott helyiségek 

alapterületének használati arányában külön megállapodás keretében egymás között 

megosztják és viselik.” Kérte, hogy a bizottság térjen vissza a napirendre és módosítsa a 

2012. szeptember 1-i időpontot 2012. augusztus 1-i időpontra, az átadás tényleges 

időpontjára. 

 

 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

 

Az önkormányzat számára az időpont módosítása kedvezőbb, így nem tartja szükségesnek, 

hogy az adósságrendezési bizottság újratárgyalja a megállapodás- tervezetet. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Befogadta az elhangzott módosításokat. 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzon az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság és a 

Pénzügyi Bizottság, valamint a Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok javaslataival 

kiegészült határozati javaslatról.  

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 9 igen szavazattal – egyhangúan - a 

következő határozatot hozta: 

 

 

108/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

HVNOI Hevesi József Általános Tagiskola 3360. 

Heves, Hunyai u. 24. szám alatti telephelyét a határozat 

mellékletét képező MEGÁLLAPODÁS alapján átadja a 
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Heves Megyei Intézményfenntartó Központnak, a 

fenntartásában működő Benedek Elek Általános Iskola 

és Szakiskola Elhelyezéséhez. 

Az átadás időpontja 2012. július 31. Az épület 

használati joga 2012. augusztus 1-től határozatlan 

időre szól. 

A fenntartás költségei a használat arányában kerülnek 

megállapításra. 

A közös használat legkésőbb a 2014/2015-os tanévig 

tart. 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testület 

felhatalmazza Heves Város Polgármesterét a mellékelt 

MEGÁLLAPODÁS aláírására. 

 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. július 31. 

 

 

 

2. napirendi pont: Indítvány az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és Kollégium 

fenntartóváltása kapcsán készült szerződések, megállapodások jóváhagyására 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kiosztásra került a napirenddel kapcsolatosan egy értékbecslés, mely 34 millió forintot jelöl 

meg. Az adósságrendezési bizottsági kérte, hogy az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és 

Kollégium szállítói tartozásainak pontos összegéről a mai napon nyilatkozzon az iskola. A 

szállítói tartozások összege 37.208.065 forintot tesz ki jelenleg. 

 

 

Hozzászólások 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Az együttes ülés alkalmával az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság és a Pénzügyi Bizottság 

volt határozatképes. Az együttes ülést követően a javaslatok már módosultak, azonban úgy 

véli, hogy az együttes ülésen elhangzott javaslatokat kell ismertetnie, mely szerint a határozati 

javaslatban hivatkozott fenntartói jog átadásával kapcsolatos és használatba adással 

kapcsolatos szerződés-tervezetek nincsenek készen.  A szakiroda vezető véleménye szerint nem 

használatba adási szerződést, hanem vagyonkezelési és üzemeltetési szerződést kellene kötni. 

Megjegyezte, hogy az indítvány mellékletét nem képezte vagyonkezelési és üzemeltetési 

szerződés, az együttes bizottsági ülés alkalmával egy félig kész anyag került kiosztásra. Az 

Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság javasolja a tervezetek befejezését, pontosítását az 

alábbiak figyelembe vételével:”A fenntartói jogokat az önkormányzat 2012. augusztus 31-i 

napjától határozatlan időre, de minimum 7 évre, 100.000 forint/ év bérleti díj megfizetése 

ellenében adja át az átvevő részére. A használatba adási szerződés mellékletében fel kell 
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sorolni az önkormányzat tulajdonában lévő, a közfeladat ellátásában érintett valamennyi 

ingatlant. Külön mellékletben szükséges rögzíteni, hogy az egyház vállalja az EJK 

működésével kapcsolatos 2012. július 27. napján meglévő, a szerződés mellékletében tételesen 

felsorolt 37. 208.065 forint összegű szállítói tartozás átvállalását. Az önkormányzat az egyház 

részére tulajdonba adja Heves, Szerelem Alfréd úti óvodát a 2012. július 27-i 

ingatlanfelértékelés szerint, ezt a melléklet tartalmazni fogja. A megállapodás mellékletét 

fogja képezni az EJK által használt mezőségi földterületek felsorolása, valamint a rájuk 

vonatkozó haszonbérleti szerződések is. A két bizottság javasolja az EJK által vállalt 

kötelezettségek felsorolását. Elmondta, hogy az együttes ülésen Török János bizottsági elnök 

vállalta a megállapodás tervezet előkészítését és rendkívüli ülésre való beterjesztését. 

Elmondta, hogy a hivatal vezetője ígéretet tett a vagyonkezelési és üzemeltetési szerződés tejes 

mértékű elkészítésére.  Az elhangzott javaslatokat az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság és 

a Pénzügyi Bizottság egyhangúan támogatta. 

 

 

Török János bizottsági elnöke  

 

Elmondta, hogy kiosztásra került a fenntartói jog átadásáról és a használatba adásról szóló 

szerződés, illetve a közoktatási megállapodás. A közoktatási megállapodással kapcsolatosan 

nem volt probléma, csak néhány adattal kellett azt kiegészíteni. A fenntartói jog átadásáról 

szóló szerződés 8. pontja volt a kritikus. „ Az intézmény 2012. július 27-i nyilvántartott 

szállítói tartozásainak feltételhez kötött átvállalásával adja el, ez a következő szerződésben 

összegszerűen is megjelenik. Külön megállapodások szerepeltek a szerződésekben, ezt 

módosították, külön megállapodások helyett egységesen átadási-átvételi jegyzék szerepel a 

szerződésben. Az iskolával kapcsolatos elemeket az átadási-átvételi jegyzékben szerepeltetik. 

Az egyház használatba adási szerződéseket kötött a többi várossal is, ahol iskolák 

fenntartását átvállalta, ezért az egyház Heves város esetében is használatba adási szerződés 

kötését javasolta. A vagyonkezelési és üzemeltetési szerződésbe is átvételi-átadási jegyzéket 

használnak, felsorolásra került az 5. pontban a folyó kötelezettségek, szolgáltatók szolgalmi 

joga. 6. pontba beépítették a pályázatok fenntartási kötelezettségét, megjegyezte, hogy a 

felsorolás még hiányos, kiegészítik még TÁMOP-os, TIOP-os pályázatokkal. Ide került 

beépítésre, az a kötelezettségvállalás, mely szerint a 37 millió forint ellenértéke az óvoda. A 

bizottság véleménye az volt, hogy az ingatlan ügyletet külön megállapodásba rögzítsék.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Ha jól érti, két szavazásra kerülne sor, egyrészt az intézmény átadásáról, másrészt az adás-

vételről. Aggályosnak találja, hogy a testület elé nem terjesztettek be adásvételi szerződést. 

Elmondta, hogy az indítvány mellékleteként a következő iratok szerepelnek: közoktatási 

megállapodás, fenntartói jog átadásáról szóló szerződés, használatba adási szerződés és 

vagyonkezelési- és üzemeltetési szerződés. Nem tudja, hogy adásvételi szerződést köthetnek-e 

az adósságrendezési eljárás miatt. 

 

 

 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

 

A vagyontárgy sorsát az határozza meg, hogy az adósságrendezési eljárásba bevonható-e. Ha 

a vagyontárgy korlátozottan forgalomképes és kötelező feladatellátáshoz kapcsolódik, akkor 
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2012. július 12-i állapot szerint ez nem vonható be az adósságrendezésbe, így hozzájárulása 

nélkül is megtörténhet az átadás. Hangsúlyozta, hogy az adásvételnek nem látja elvi 

akadályát, mivel a megállapodás létrejöttével a hitelezői igények csökkennének.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Csak tisztázni szerette volna a helyzetet, hogy a határozat szövegébe mi kerüljön bele, nem 

szeretné, ha valamilyen felhatalmazás hiányában nem kerülne sor az iskola átadására. 

 

 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

 

Amennyiben szükség lesz adásvételi szerződés megkötésére, úgy véleménye szerint annak 

törvényes akadálya nincs. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Az adásvételi szerződés problémájának feloldására javaslatot tett, mely szerint az együttes 

ülésen a bizottság álláspontja a következő volt: „Külön mellékletben szükséges rögzíteni az 

egyház vállalja az EJK működésével kapcsolatos 2012. július 27-i napján a szerződés 

mellékletében felsorolt 37,2 millió forint szállítói tartozás átvállalását. Az önkormányzat az 

egyház részére tulajdonba adja az óvodát, mely a 2012. július 27-i ingatlanfelértékelés szerint 

34,4 millió forintnak felel meg.”   

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Véleménye szerint a bizottság javaslata beépíthető a határozat szövegébe. A 5.3. pontot 

idézte, mely szerint „az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és Kollégium működését 

terhelő szállítói tartozások pontos összege, kimutatása a felek által 2012. július 27-i 

időpontban 37.208.065 forint.” Az egyház Csáki Zsigmond polgármesternek címzett 2012. 

július 9-i levelében is megerősítette ezt a szándékát. Jelenleg az átadásról döntenek, 

amennyiben nem adják át az iskolát, úgy az adásvételi szerződés nem releváns, ezért nem 

készült még el a dokumentum. 

 

 

Együd László EJK igazgatója 

 

Az iskola átadásának határideje 2012. július 31. Véleménye szerint az adásvételi szerződést 

külön megállapodás keretében kellene kezelni. 

 

 

 

 

dr. Gortva János bizottsági tag 
 

Jelezte, hogy a használatba adási szerződés 1, 2. 3. pontja szabályozza ezt a kérdést. 
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Balázs Ferenc alpolgármester 

 

A közoktatási megállapodás 6. pontja értelmében az önkormányzat az intézményt átadja az 

egyháznak, az egyház pedig legalább 7 tanévre vállalja az oktatást. A használatba adási 

szerződésben pedig rögzítik, hogy a szállítói tartozás átvállalásáért cserébe az egyház részére 

átadja az önkormányzat az óvoda tulajdonjogát. Mi történik akkor, hogyha az egyház 

finanszírozási környezetébe beálló változás miatt, az egyház nem tudja vállalni 5 év után az 

iskolafenntartását?  Az átadott épület ebben az esetben Heves városához visszakerül? 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

A bizottsági javaslatok szerint évi 100.000 forint bérleti díjat kellene fizetnie az egyháznak, a 

korábbi szerződésben havi 12.00 forintos bérleti díj szerepelt. A bérleti díj mértékének 

változását nem sikerült a tegnapi este során egyeztetni az egyház elnökségével, erre a 

kérdésre talán tud válaszolni az egyházat képviselő Újhelyi János. Az egyház addig 

használhatja az ingatlant, amíg az oktatási- nevelési feladat ellátja.  

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

A 70/2012. (V.30.) önkormányzati határozat arról szólt, hogy Képviselő-testület megszűnteti 

az intézményt, valamint, hogy 2012. szeptember 1-től az intézményt átadja az önkormányzat. 

A közoktatási megállapodásról is született már döntés. Ha jól értelmezi, akkor ezzel a 

határozattal csak megerősítik a korábbi testületi döntést, illetve a korábbi döntéshez képest a 

határozati javaslat kiegészült a használatba adási szerződéssel? Kérte Szabó Sándor címzetes 

főjegyzőt, hogy erősítse meg gondolatai helytállóságát. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A 70/2012. (V.30.) önkormányzati határozat érvényes. Szabó Sándor címzetes főjegyző azért 

volt felelős, hogy a közoktatási megállapodás 2012. július 15-ig elkészüljön, mivel nem készült 

el határidőre a közoktatási megállapodás, így azt újra a Képviselő-testület elé terjesztették. 

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

Korábban a testület már hozott egy elvi és egy konkrét döntést is az indítvánnyal 

kapcsolatban. A korábbi döntés és a jelenlegi döntés között nincs ellentmondás. 

 

 

Pálné dr. Németh Valéria pénzügyi gondnok 

 

Balázs Ferenc alpolgármester megkérdezte, hogy mi történik akkor, hogyha az egyház 

finanszírozási problémája miatt vissza kívánná adni az intézményt. Jogszabály értelmében az 

önkormányzat a visszavásárlási jogot az adásvételi szerződéssel kötheti ki, maximálisan 5 

évre. 
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Együd László EJK igazgatója 
 

Az egyház intézményhálózatát tovább nem kívánja bővíteni, akkora hálózatot kíván 

fenntartani, amelyet a finanszírozási körülmények megváltozása esetén is működtetni képes. 

Az egyház hosszú távú működtetést ígért. 

 

 

Balázs Ferenc alpolgármester 

 

Véleménye szerint a biztosítéknak szerződésbe való rögzítését meg kellene gondolni. Az 

adásvételi szerződés megkötésekor tárgyaljanak róla. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Az indítvánnyal kapcsolatos iratok elkészítésének határideje 2012. július 15-e volt, határidőre 

nem készültek el az iratok, sőt a tegnapi együttes ülésre is hiányosan anyagot kapott a testület. 

Török János bizottsági elnök jóvoltából az iratok elkészültek. Ha a Képviselő-testület úgy 

dönt, hogy a szerződéseket, a határozatot és a megállapodást elfogadja, akkor az indítvánnyal 

kapcsolatosan marad-e olyan nyitott kérdés, amely a jövőben testületi döntést igényelne? 

Vagy a testület részéről lezárt lesz a döntés? 

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

Ha a Képviselő-testület meghozza ezeket a döntéseket, akkor az intézmény a Tiszáninneni 

Református Egyházközösség fenntartásában működhet. Természetesen az indítvánnyal 

kapcsolatosan lesznek még olyan kérdések, amelyeket testület elé vagy a Jogi és Ügyrendi 

Bizottság elé terjesztenek. A testületnek nem kell olyan döntést meghoznia a közeljövőben, 

mely érdembe befolyásolná az iskola működését. 

 

 

dr. Újhelyi János Tiszáninenni Református Egyházközösség képviselője 

 

A Tiszáninenni Református Egyházközösség elnöksége sajnálatát fejezi ki, amiért nem tudott 

részt venni a rendkívüli ülésen. Az egyház részéről a három megállapodás tervezet 

áttanulmányozása megtörtént. Megerősítette, hogy az egyház határozatlan időre szeretné az 

iskola üzemeltetését ellátni. A szerződésében rögzített 7 év, csak a jogszabályi előírások miatt 

lett megjelölve, mint az üzemeltetés minimális időpontja. Megerősítette, hogy amennyiben a 

megállapodások ilyen tartalommal kerülnek elfogadásra, úgy az egyházközösség vezetősége a 

megállapodás tervezeteket alá fogja írni. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Megkérdezte, hogy mely iratokról kell szavaztatnia. 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 
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A közoktatási megállapodásról, a fenntartói jog átadásáról szóló szerződésről, illetve a 

használatba adási szerződésről is külön-külön kell szavaztatni. Amennyiben ezeket 

megszavazza a testület, úgy okafogyott a vagyonkezelési és üzemeltetési szerződésről 

szavazni. A testületnek vagy használatba adási szerződést, vagy vagyonkezelési és 

üzemeltetési szerződést kell elfogadni, a kettőt együtt nem lehet, mert ellentétes egymással.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Megkérdezte, hogy az óvoda adás-vételét milyen módon kezelje. 

 

 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

 

Amennyiben a használatba adási szerződést a testület megszavazza, úgy azzal egyidejűleg 

felhatalmazást ad az adásvételi szerződés előkészítésére. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Először a közoktatási megállapodást teszi fel szavazásra, majd a fenntartói jog átadásáról 

szóló szerződést és végül a használatba adási szerződést, ezt követően az átadásról szóló. 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzon a közoktatási megállapodás elfogadásáról. 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 9 igen szavazattal – 1 fő nem vett részt a 

szavazásban -  szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

109/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 

Eötvös József Középiskola, Szakiskola és 

Kollégium (székhelye: 3360 Heves, Dobó u. 29., 

OM azonosító száma: 031604) fenntartói jogának 

a Tiszáninneni Református Egyházkerület (3525 

Miskolc, Kossuth út 17.) részére történő átadása-

átvétele kapcsán jóváhagyja a határozat 

mellékletét képező Közoktatási megállapodást.  

 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. augusztus 30.  

 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 8 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett – 1 

fő nem vett részt a szavazásban - az alábbi határozatot hozta: 

 

110/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

fenntartásában működő Eötvös József 

Középiskola, Szakiskola és Kollégiumra 
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vonatkozó fenntartói jogokat, illetve az oktatási 

intézmény működtetését teljes egészében a 

határozat mellékletét képező megállapodásban 

rögzítettek szerint a Tiszáninneni Református 

Egyházkerület (3525 Miskolc, Kossuth út 17.) 

részére 2012. augusztus 30. napján határozatlan 

időtartamra, de legalább hét tanévre átadja.  

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. augusztus 30.  

 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete testülete 8 igen szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett – 1 fő nem vett részt a szavazásban - az alábbi határozatot hozta: 

 

111/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete a  

1/1 hányadban tulajdonában lévő hevesi 1095/1 

helyrajzi számú, 4 ha 8905 m
2 

térmértékű, a 

természetben 3360 Heves, Dobó u. 29. szám alatt 

található, középiskola megnevezésű iskola 

épületet és egyéb felépítményeket magában 

foglaló ingatlant, és a 1/1 tulajdoni hányadban 

tulajdonát képező hevesi 525 helyrajzi számú, 

természetben 3360 Heves Gyöngyösi u. 50-52. 

szám alatt található, 2 ha 0056 m2 térmértékű, 

beépítetlen terület megnevezésű  kollégiumi 

épületrészt kizárólagos használatba adja oktatási 

feladatok ellátása céljából a Tiszáninneni 

Református Egyházkerület (3525 Miskolc, 

Kossuth út 17.) részére a határozat mellékletét 

képező használatba adási szerződés szerint. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. augusztus 30.  

 

 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete testülete 9 igen szavazattal– 1 fő nem vett 

részt a szavazásban - az alábbi határozatot hozta: 

 

112/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 

Eötvös József Középiskola, Szakiskola és 

Kollégium intézményét a 110/2012. (VII. 27.) 

önkormányzati határozattal jóváhagyott 

Fenntartói jog átadásáról szóló megállapodás és a 

111/2012. (VII. 27.) önkormányzati határozattal 
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jóváhagyott Használatba adási szerződés alapján 

2012. augusztus 30. napjától határozatlan időre, 

de legalább hét tanévre a Tiszáninneni 

Református Egyházkerület (3525 Miskolc, 

Kossuth út 17.) részére átadja. 

A Képviselő-testület a 70/2012. (V. 30.) 

önkormányzati határozatában az átadás napját 

2012. augusztus 30-ra, az átvétel napját 2012. 

augusztus 31-re módosítja, melyet a megszüntető 

okiraton is ekként kell szerepeltetni.  

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. július 31.  

 

 

 

Több napirend nem lévén Csáki Zsigmond polgármester a testület ülését 11óra 35 perckor 

bezárta. 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

 

        Csáki Zsigmond     Szabó Sándor 

          polgármester címzetes főjegyző 
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Képviselő-testület 2012. július 27-i ülésének szavazási eredményei 

 

1. Napirend előtt: napirendek elfogadása 

 

 
 

 

 

2. 1. napirend: Indítvány az „önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 

támogatásáról” szóló miniszteri döntés tárgyában. 

Szavazás kiegészítéssel együtt a határozati javaslatról. 
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3.4. napirend: Indítvány az „Egészségre nevelő és szemléletformáló életmódprogramok a 

leghátrányosabb helyzetű kistérségekben” című TÁMOP pályázat benyújtásához elvi 

hozzájárulás tárgyában 

Szavazás a határozati javaslatról. 

 

 
 

 

4. 5. napirend: Indítvány Heves, Szerelem Alfréd út 3. szám alatti (787 hrsz)megvásárlásához 

kapcsolódó szándéknyilatkozat aláírása tárgyában 

Szavazás a határozati javaslatról a pénzügyi gondok által tett kiegészítéssel együtt. 
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5.4. napirendi pont: Indítvány az „Egészségre nevelő és szemléletformáló életmódprogramok 

a leghátrányosabb helyzetű kistérségekben” című TÁMOP pályázat benyújtásához elvi 

hozzájárulás tárgyában 

Szavazás a határozati javaslatról. 

 

 
 

6. 3. napirendi pont: Indítvány a HVNOI Hevesi József Általános Tagiskola telephelyként 

működő, volt Kempelen Farkas Általános Tagiskola épületének átadására 

Szavazás a határozati javaslatról (kiegészítéssel együtt).  
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7. 2. napirend: Indítvány az Eötvös József Középiskola fenntartóváltása kapcsán készült 

szerződések, megállapodások jóváhagyására 

 

Szavazás a Közoktatási Megállapodás jóváhagyásáról. 

 
 

8. 2. napirend: Indítvány az Eötvös József Középiskola fenntartóváltása kapcsán készült 

szerződések, megállapodások jóváhagyására 

Szavazás a fenntartói jogok átadására vonatkozó megállapodás jóváhagyásáról.  
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9. 2. napirend: Indítvány az Eötvös József Középiskola fenntartóváltása kapcsán készült 

szerződések, megállapodások jóváhagyására 

Szavazás a használatbaadási szerződésről. 

 

 
 

 

10. 2. napirend: Indítvány az Eötvös József Középiskola fenntartóváltása kapcsán készült 

szerződések, megállapodások jóváhagyására 

Szavazás a Középiskola átadásáról. 

 

 

 
 


